



Titelbild: von Johannes Grützke
mit freundlicher Genehmigung.
Gestaltung: deblik Berlin

W. Ditzen · M. Börner
Behandlungsstrategien bei Azetabulumfrakturen 83
Treatment strategies for fractures of the acetabulum

M. Schofer · N. Hunger · H.-R. Kortmann
Konservative Therapie der Azetabulumfraktur mit zentraler Hüftluxation. Ist die Indikation zur konservativen Extensionsbehandlung bei der zentralen Hüftluxation noch gerechtfertigt? 92
Conservative treatment in acetabular fractures with central dislocation of the hip. Can conservative extension treatment still be considered indicated for central hip dislocation?

Begutachtung Expert opinion

M. Kunze · B. Benz · W. Blumenthal · A. Ritz
Schädel-Hirn-Traumen im Kindes- und Jugendalter. MdE-Einschätzung in der gesetzlichen Unfallversicherung 101
Craniocerebral trauma in children and adolescents. Assessment of the grade of disability in legally required accident insurance

Berufskrankheit Occupational disease

H. Dickel · O. Blome · K.-H. Hagemann · H. J. Schwanitz · O. Kuss · S. M. John
Berufsbedingte Hauterkrankungen – Paradigma der Sekundärprävention. Das Hautarztverfahren – Gestern, Heute, Morgen 109
Occupational skin diseases – paradigm of secondary prevention. The dermatologist's procedure at a glance

W. Raab · G. Drexel · M. Stegbauer
Silikosekrebs. Eine neue Berufskrankheit 119
Lung cancer and pneumoconiosis caused by exposure to quartz dust. A new occupational disease

Forschung Research

S. Flinzberg · B. Harms · A. Gbara · U. Schümann · D. Wolter · R. Schmelzle
Multidirektionale winkelstabile Osteosynthese für die Versorgung von Gesichtsschädelfrakturen. Erste Ergebnisse 123
Multidirectional angularly stable internal fixator system for midfacial fracture treatment. Biomechanical study on human cadavers

Sonstiges Miscellaneous

In eigener Sache · Internal news 20

Call for papers 33

www.springer.de/TraumaundBerufskrankheit

Jetzt im Netz!

